
 اسخمارة مسخخلصاث رسائل واطاريح الماجسخير والذكخوراه في جامعت البصرة

 اَفال سؼذ حهٕاص انشًري اسى انطانة : الادارج ٔالاقرظاد انكهٍح :

 ٔنٍذ يٍح رٔدٌٍ و.د. :اسى انًشرف الاحظاء انقسى :

 ياجسرٍر انشٓادج : احظاء ذطثٍقً انرخظض :

 عنوان الرسالت أو الأطروحت :

بناء نمورج معرفي لخصميــــــم خطط عينـــــاث قبول مفردة  ومسدوجت الأعخياديت لبعض               

  لحوزيعاث وقج الفش

  : ملخص الرسالت أو الأطروحت

تٍُد انذراسح اٌ فحض انًؼاٌُح ٌؼذ يٍ انًٕاضٍغ انًًٓح فً ذشخٍض قثٕل انذفؼاخ انًُرجح يٍ أجم ذحذٌذ جٕدج انًُرٕج 

َٔظرا لأًٍْح انٕقد ٔذأثٍرِ ػهى انؼًهٍح الاَراجٍح فكاٌ يٍ انضرٔري دراسح ذأثٍر انٕقد فً خطط انًؼاٌُح انًفردج 

ٔانًزدٔجح ، كًا ٔضحد انذراسح انى أٌ قهح انثرايج الاحظائٍح انذاػًح نًٕضٕع انسٍطرج انُٕػٍح ٔخاطح ذهك انرً 

ٔذأثٍر انٕقد ، قادْا انى اقرراح ًَٕرج تريجً اسرًذ يؼرفرّ ذخرض تحساب خطط انًؼاٌُح الاػرٍادٌح ٔيؤشراذٓا 

 الاحظائٍح يٍ انًظادر انؼهًٍح ٔانخثرج انثشرٌح فً ذحذٌذ خطط انؼٍُاخ خلال جًهح يٍ الاجراءاخ.
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 Abstract of Thesis : 

 

The study showed that the examination of the sampling is one of the important topics in the 

diagnosis of the acceptance of payments produced in order to determine the quality of the 

product and given the importance of time and its impact on production science it was 

necessary to study the impact of time in the plans of single and double sampling, and the 

study showed that the lack of statistical programs in support of the subject of qualitative 

control Especially those that deal with the calculation of regular sampling plans, their 

indicators and the impact of time, led them to propose a software model that derived its 

statistical knowledge from scientific sources and human experience in determining sample 

plans through a series of procedures. 

 


